



欧洲汉语教学协会

EUROPEAN ASSOCIATION OF CHINESE TEACHING
ASSOCIATION EUROPEENNE DE L'ENSEIGNEMENT DU CHINOIS
www.ouhanhui.eu

**The 5th International Symposium of the European Association of Chinese Teaching in
celebration of the 10th Anniversary of the EACT**

**Challenges and Opportunities for Chinese Language Teaching in a Rapidly Evolving
European Society: new standards, multilingual environments and emerging
technologies**
2-4 July 2025, “L’Orientale” University of Naples, ITALY
CALL No. 3

The European Association of Chinese Teaching (EACT) is pleased to announce that its 5th International Symposium will be held at “L’Orientale” University of Naples (Italy), between the 2nd and the 4th of July 2025, followed by a two-day academic and cultural visit programme (5th and 6th of July). EACT welcomes colleagues concerned with the learning and teaching of Chinese from all over the world to join us in-person to exchange ideas and research outcomes. [This is the 3rd Call with updates and extra information in blue.](#)

The Symposium is organized by the EACT in conjunction with “L’Orientale” University of Naples and its Confucius Institute. The theme of the Symposium is “Challenges and Opportunities for Chinese Language Teaching in a Rapidly Evolving European Society: new standards, multilingual environments and emerging technologies”. This 5th International Symposium will focus on exploring the challenges and opportunities Chinese language education faces today, together with the future trends, based upon the past and particularly recent developments in schools and in higher education institutions in Europe and elsewhere. Special attention will be given to:

1. The development of Teaching Chinese as a Foreign Language as an academic discipline
2. EBCL 2 (European Benchmarks for the Chinese Language 2) project, which is drafting the descriptors for levels B1-C1 for European competences of Chinese language;
3. Theories, practices and new tools for teaching Chinese taking into consideration the learners’ L1 and cultural specificities;
4. Chinese language teaching through AI, apps, platforms, programs, websites, etc.

DATE, VENUE AND WORKING LANGUAGES

The conference will be held **from the 2nd to the 4th of July 2025** at “L’Orientale” University of Naples, in the city centre. In particular, the **Plenary sessions** will be held at **Basilica di San Giovanni Maggiore**, adjacent one of the main historical university buildings, the access is from Largo San Giovanni Maggiore. The **Panel sessions** will be held at **Palazzo del Mediterraneo**, via Nuova Marina 59.

[On 5th and 6th of July](#) the conference also offers academic and cultural programs: visit of Naples city and University, and of the beautiful surrounding areas. Details will follow and be communicated to the registered participants.



A list of suggested accommodation can be found on the conference webpage: <https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>

Presentations can be either in Chinese or English, exclusively in presence. The authors of the accepted abstract will have a 20-minute slot to present their paper, including Q&A.

KEYNOTE SPEAKERS (in alphabetical order):

- Prof. BASCIANO Bianca 白夏侖 (Ca' Foscari University of Venice, Italy)
- Prof. BELLASSEN Joël 白乐桑 (President of EACT)
- Prof. CHU Chengzhi 储诚志 (UC Davis, USA)
- Prof. LI Yuming 李宇明 (Beijing Language and Culture University),
- Prof. MASINI Federico 马西尼 (Sapienza University of Rome, Italy)

DRAFT PROGRAM:

July 2 morning – Plenary session at S. Giovanni Maggiore

9:00 Collecting conference materials and registration

9:30 Greetings and Introductory speeches

10:00 Keynote speech 1

10:35 Coffee break

10:50 Keynote speech 2

11:30 Special session in honour of Prof. LÜ Bisong 吕必松's memory on the occasion of the 90th anniversary of his birth.

12:45 Lunch break

July 2 afternoon Panel sessions at Palazzo del Mediterraneo

14:30 Presentations - Session 1

16:00 Coffee break

16:15 Presentations - Session 2

July 3 morning Panel sessions at Palazzo del Mediterraneo

9:00 Presentations - Session 3

10:30 Coffee break

10:45 Presentations - Session 4

July 3 afternoon Panel sessions at Palazzo del Mediterraneo

13:30 Presentations - Session 5

15:00 Coffee break

15:15 Presentations - Session 6

17:00 General Assembly – Council Assembly – New Executive Board Meeting

20:00 Banquet 晚宴

July 4 morning Panel sessions at Palazzo del Mediterraneo

9:30 Presentations - Session 7

11:00 Coffee break

11:15 Presentations - Session 8

July 4 afternoon Plenary Session at S. Giovanni Maggiore

14:30 Keynote speech 3



15:10 Keynote speech 4

15:50 Break

16:00 Keynote speech 5

16:40 Report on EBCL2 Project (European Benchmark for Chinese Language)

17:10 Closing remarks

CONFERENCE BANQUET

The Conference dinner is scheduled for **July 3 at 20:00** at the restaurant ANTONIO&ANTONIO, via Partenope, 26, Napoli.

Infos on the menu, for registration and payment, will be soon available on the Conference webpage: <https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>

ACADEMIC AND CULTURAL VISIT PROGRAMS July 5-6:

A number of academic and cultural visit programs will be available on the conference webpage, where the registered participants can check and join if interested.

<https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>

IMPORTANT DATES

- 1) The deadline for paper presenters to confirm participation and register online has expired on the 30th April, 2025. **If you have paid but not registered please register here by May 11:**

<https://formulaire.unige.ch/outils/limesurveyfac/lettres/index.php/344962?lang=en> **If you have registered but forgot to pay the conference fee, please pay here by May 11:** <https://www.helloasso.com/associations/association-europeenne-de-l-enseignement-du-chinois/evenements/frais-d-inscription-au-5e-symposium-international-a-naples>

Please remember that all attending co-authors must register and pay individually.

- 2) **Registration Deadline (May 20, 2025)** for conference participants without delivering papers.

There are a limited number of places for those who would like to attend the conference as listeners without presenting a paper. The places are allocated on the first come, first serve basis. If you are interested, **please register here from May 5:**

<https://formulaire.unige.ch/outils/limesurveyfac/lettres/index.php/344962?lang=en>

and pay the conference fee by May 20:

<https://www.helloasso.com/associations/association-europeenne-de-l-enseignement-du-chinois/evenements/frais-d-inscription-au-5e-symposium-international-a-naples-2-2>

2

SYMPOSIUM FEES

The Symposium attendance registration fees:

- Speakers who are not EACT members and other participants (listeners) €120
- Speakers who are EACT members €25.
- Attending postgraduate/PhD students €25.



The registration fee includes symposium materials and coffee breaks. Participants are responsible for all other expenses.

SCIENTIFIC COMMITTEE (in alphabetical order): Luminita Balan 白罗米, Joël Bellassen 白乐桑, Claudia Berger 牧晨曦, Xiaoshan Dantille 周小珊, Andreas Guder 顾安达, Sun Lam 孙林, Li Yuming 李宇明, Lü Weilun 吕维伦, Luisa M. Paternicò 陆商隐, Emanuele Raini 马诺, Valeria Varriano 万丽雅, Wu Junru 吴珺如, Zhang Xinsheng 张新生, Zhou Mingkan 周敏康.

ORGANIZING COMMITTEE (in alphabetical order): Claudia Berger 牧晨曦, Marta Bianco 白雪, Marco Casentini 丁马克, Chen Jiajia 陈佳佳, Chen Jie 陈洁, Xiaoshan Dantille 周小珊, Serena Di Fusco 苏若娜, Huang Xifan 黄浠帆, Carmen Lepadat 卡门, Luisa M. Paternicò 陆商隐, Emanuele Raini 马诺, Francesca Restucci 叶斐兰, Sun Yuzhen 孙钰祯, Valeria Varriano 万丽雅, Xu Dan 徐丹, Yao Qiong 姚琼, Zhou Sinong 周思浓, Zhou Dong 周东.

Email address of EACT for membership fees and conference fees: ouhanhui@ouhanhui.eu

Email address of the conference organizing committee: eact5th@gmail.com

Webpage of the conference: <https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>



欧洲汉语教学协会

EUROPEAN ASSOCIATION OF CHINESE TEACHING
ASSOCIATION EUROPEENNE DE L'ENSEIGNEMENT DU CHINOIS
www.ouhanhui.eu

欧洲汉语教学协会第五届国际研讨会

暨庆祝欧汉会成立十周年大会

“快速发展的欧洲社会汉语教学的挑战与机遇：

新标准、多语言环境和新兴技术”

意大利那不勒斯“东方”大学，2025 年 7 月 2-4 日

第三号会议通知

欧洲汉语教学协会 (EACT) 第五届研讨会将于 2025 年 7 月 2 日至 4 日在意大利那不勒斯“东方”大学举行。7 月 5 日至 6 日将进行两天的游学与文化访问活动。EACT 诚邀全球关注汉语学习与教学的学者齐聚一堂，现场交流思想和研究成果。[此为第三号征文通知。蓝色部分包含最新与补充信息。](#)

本次研讨会由 EACT 与那不勒斯“东方”大学及其孔子学院联合举办。本次研讨会的主题是“快速发展的欧洲社会汉语教学的挑战与机遇：新标准、多语言环境和新兴技术”。第五届国际研讨会将根据欧洲和其他地区学校和高等教育机构过去和特别是最近的发展，重点探讨汉语教育当今面临的挑战和机遇以及未来趋势。将特别关注：

1. 对外汉语教学及其作为学术学科的构建。
2. 《欧洲汉语能力标准》二期项目（“欧标 2”；EBCL 2），正在起草欧洲汉语能力 B1-C1 级别描述符。
3. 考虑学习者的母语和文化特殊性的汉语教学理论、实践和新工具。
4. 通过人工智能、应用程序、平台、程序、网站等进行汉语教学。

2025 年是对外汉语作为学术学科奠基人之一 - 吕必松教授诞辰 90 周年。本次研讨会将举行一个特别的会议活动，以纪念他的重要贡献。本届会议期间也将举行欧洲汉语教学协会的全体会员大会，敬请所有会员届时踊跃参加。



研讨会时间、地点与工作语言

会议将于 2025 年 7 月 2 日至 4 日在位于市中心的那不勒斯东方大学 (“L’Orientale” University of Naples) 举行。大会全体会议将在圣乔瓦尼马焦雷大教堂 (Basilica di San Giovanni Maggiore) 举行，该教堂毗邻该校一座主要的历史建筑，入口位于圣乔瓦尼马焦雷广场 (Largo San Giovanni Maggiore) 。分组会议将在地中海宫 (Palazzo del Mediterraneo) ，地址为 Via Nuova Marina 59 举行。

会议还将在 7 月 5 日和 6 日安排学术及文化项目，包括参观那不勒斯市区、大学以及周边美丽地区。具体信息将随后提供，并通知已注册的参会者。

建议住宿名单可在会议网页上找到:

<https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>

主旨发言人：

- BASCIANO Bianca 白夏依 (意大利威尼斯大学)
- BELLASSEN Joël 白乐桑 (欧汉会主席)
- CHU Chengzhi 储诚志 (美国加州大学戴维斯分校)
- LI Yuming 李宇明 (中国北京语言大学)
- MASINI Federico 马西尼 (意大利罗马智慧大学)

会议日程草案：

7 月 2 日上午 – 圣乔瓦尼马焦雷大教堂 (S. Giovanni Maggiore) 全体会议

9:00 领取会议资料与注册

9:30 欢迎致辞与开幕讲话

10:00 主旨演讲一

10:35 茶歇



10:50 主旨演讲二

11:30 向吕必松教授致敬的特别会议，纪念其诞辰 90 周年

12:45 午餐时间

7 月 2 日下午 – 地中海宫 (Palazzo del Mediterraneo) 专题讨论会

14:30 发表演讲 - 第一组

16:00 茶歇

16:15 发表演讲 - 第二组

7 月 3 日上午 – 地中海宫专题讨论会

9:00 发表演讲 - 第三组

10:30 茶歇

10:45 发表演讲 - 第四组

7 月 3 日下午 – 地中海宫专题讨论会

13:30 发表演讲 - 第五组

15:00 茶歇

15:15 发表演讲 - 第六组

17:00 全体大会 – 理事会会议 – 新一届执行委员会会议

20:00 晚宴

7 月 4 日上午 – 地中海宫专题讨论会

9:30 发表演讲 - 第七组

11:00 茶歇

11:15 发表演讲 - 第八组

7 月 4 日下午 – 圣乔瓦尼马焦雷大教堂全体会议

14:30 主旨演讲三

15:10 主旨演讲四

15:50 休息

16:00 主旨演讲五

16:40 EBCL2 项目 (欧洲汉语水平基准) 报告

17:10 闭幕致辞



会议晚宴

会议晚宴定于 7 月 3 日 20:00 在 ANTONIO&ANTONIO 餐厅举行，地址：Via Partenope 26, Napoli。

菜单信息、注册与付款方式将很快在会议网页上公布：<https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>

学术与文化参访活动 (7 月 5 日至 6 日)

多项学术与文化参访活动将在会议网页上公布，已注册的与会者可在线查看并报名参加。网址同上。

重要日期

1) 论文发言者的注册截止日期已于 2025 年 4 月 30 日截止。

如果您已经支付但尚未注册，请前往注册链接：

<https://formulaire.unige.ch/outils/limesurveyfac/lettres/index.php/344962?lang=en>

如果您已注册但忘记支付会议费，请于 5 月 11 日之前支付：

<https://www.helloasso.com/associations/association-europeenne-de-l-enseignement-du-chinois/evenements/frais-d-inscription-au-5e-symposium-international-a-naples>

请注意：所有出席的合著者必须分别注册并缴费。

2) 未提交论文的旁听者注册 2025 年 5 月 12 日开始，截止日期为 2025 年 5 月 20 日。

听众名额有限，先到先得。

注册链接：

<https://formulaire.unige.ch/outils/limesurveyfac/lettres/index.php/344962?lang=en>

请于 5 月 20 日前完成缴费：

<https://www.helloasso.com/associations/association-europeenne-de-l-enseignement-du-chinois/evenements/frais-d-inscription-au-5e-symposium-international-a-naples-2-2>



会议注册费用

- 非 EACT 成员发言者及其他与会者（旁听）：**120 欧元**
- EACT 成员发言者：**25 欧元**
- 在读研究生 / 博士生：**25 欧元**

学术委员会(按字母顺序排列): Luminita Balan 白罗米, Joël Bellassen 白乐桑, Claudia Berger 牧晨曦, Xiaoshan Dantille 周小珊, Andreas Guder 顾安达, Sun Lam 孙林, Li Yuming 李宇明, Lü Weilun 吕维伦, Luisa M. Paternicò 陆商隐, Emanuele Raini 马诺, Valeria Varriano 万丽雅, Wu Junru 吴珺如, Zhang Xinsheng 张新生, Zhou Mingkan 周敏康。

组织委员会(按字母顺序排列): Claudia Berger 牧晨曦, Marta Bianco 白雪, Marco Casentini 丁马克, Chen Jiajia 陈佳佳, Chen Jie 陈洁, Xiaoshan Dantille 周小珊, Serena Di Fusco 苏若娜, Huang Xifan 黄希帆, Carmen Lepadat 卡门, Luisa M. Paternicò 陆商隐, Emanuele Raini 马诺, Francesca Restucci 叶斐兰, Sun Yuzhen 孙钰祯, Valeria Varriano 万丽雅, Xu Dan 徐丹, Yao Qiong 姚琼, Zhou Sinong 周思浓, Zhou Dong 周东。

欧汉会邮箱: ouhanhui@ouhanhui.eu

组织委员会邮箱: eact5th@gmail.com

研讨会网站: <https://confucio.unior.it/5th-international-symposium-of-the-european-association-of-chinese-teaching/>